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Leusden, 26 oktober 2015 
Betreft: project Grebbelinie boven water 
 
 
 
Geachte heer Overweg, 
 
Op 7 oktober heeft u ons mondeling geïnformeerd over uw besluit inzake de realisatie van 
deeltraject Liniedijk Leusden Noord. Een en ander is nadien bevestigd in uw brief, gedateerd 7 
oktober 2015. 
 
Wij zijn zeer teleurgesteld over uw besluit om dit deel van de Liniedijk open te stellen voor publiek. 
Enerzijds omdat hierdoor unieke natuur voor Leusden verloren gaat en de laatste originele 
loopgraven op de Liniedijk in Leusden versneld verdwijnen. Anderzijds omdat de besluitvorming, 
zowel inhoudelijk als procesmatig ernstig tekort heeft geschoten.  
 
U geeft in uw brief van 7 oktober aan dat wij in deze bijeenkomsten hebben gesproken over elkaars 
argumenten en intenties. De bijeenkomsten waren naar uw mening nuttig, brachten voldoende 
verdieping en hebben volgens u voldoende gebracht om een goede afweging te maken.  
Wij vinden deze weergave van de gang van zaken aanmatigend, onjuist en symptomatisch voor de 
wijze waarop het proces van ‘besluitvorming’ de afgelopen maanden is voorbereid. Voor alle 
duidelijkheid: u  heeft bij herhaling aangegeven tijdens de bijeenkomsten niet inhoudelijk te willen 
reageren op de door ons ingebrachte argumenten. Ook niet inzake het door ons ontwikkelde 
alternatieve plan dat wij - mede op uw verzoek - hebben ingebracht.   
 
Op 16 april 2015 zijn wij door de heer H.P. Reinders geïnformeerd over de plannen voor de 
openstelling van de Liniedijk tussen de oude ‘koebrug’ en de Vlietsingel. Door middel van een brief 
hebben wij u op 26 april kenbaar gemaakt dat wij ons zorgen maken over deze openstelling en de 
gevolgen voor dit unieke stukje natuurgebied binnen de woonkern van Leusden.  
 
In lijn met het rapport Sleutelproject voor de gebiedsvisie ‘Grebbelinie boven water, 
Uitvoeringsprogramma 2012-2015’ ‘Liniedijk Leusden-Noord” 2.1, maatregel 1  (waarin uitdrukkelijk 
staat vermeld dat de planvorming voor de exacte locatie van het pad in samenspraak met 
omwonenden wordt bepaald) heeft dit geleid tot een aantal bijeenkomsten. Op 7 mei 2015, 16 juni 
2015, 1 juli 2015 en 8 juli 2015 hebben wij elkaar ontmoet.   
 
De heer Kim Lotterman, ecoloog bij ecologisch adviesbureau Looplan, heeft in mei 2015 een quick 
scan uitgevoerd naar de gevolgen van openstelling voor flora en fauna.  
Op 8 juli 2015 is verder afgesproken dat ook zal worden onderzocht wat de gevolgen zijn voor de 
bodem als gevolg van verdieping van de loopgraven en het belopen van de dijk. Dit onderzoek is 



uitgevoerd door de heer Erik Cammeraat, Associate professor Geomorphology/ Land 
Degradation IBED-Earth Surface Science bodemdeskundige aan de Universiteit van Amsterdam.  
De resultaten van beide onderzoeken zijn op schrift gesteld en bevestigen dat openstelling van dit 
deel van de Liniedijk ten koste gaat van unieke natuurwaarden van de Liniedijk. De heer Cammeraat 
adviseert tevens om de cultuurhistorische elementen van de dijk voor het nageslacht te bewaren en 
de loopgraven niet vrij te maken, maar door middel van de bestaande flora te conserveren. Dit in 
verband met de erosie van de dijk na openstelling en het verdwijnen van de loopgraven op korte 
termijn.  
  
Naast deze onderzoeken hebben wij – mede op uw verzoek - een alternatief plan voor de 
herinrichting van dit deelplan ontwikkeld en aan u gepresenteerd.  
 
Op 22 september 2015 is er een plenaire bijeenkomst geweest, waar op uitnodiging van de 
betrokken buurtbewoners de beide deskundigen (heren Lotterman en Cammeraat) aan deel namen. 
Tevens nam op ons verzoek Mevrouw Ellen Caarels deel aan het overleg. Zij is belanghebbende 
vanuit de stichting Duwgroep Leusden. 
Op verzoek van de gemeente Leusden, namen aan deze bijeenkomst deel:   
-  De heer Bert Rietberg, belanghebbende vanuit gebiedscoöperatie O-Gen,  adviesbureau 

Grebbelinie boven water en persoonlijk belanghebbende als auteur van diverse boeken; 
-  De heer Henk Slotboom/mevr. José Huurdeman, belanghebbenden vanuit de Historische Kring 

Leusden. 
 
In deze bijeenkomst zijn standpunten ingebracht en is beperkte ruimte gemaakt voor het stellen van 
vragen. Beide deskundigen spraken zich uit tegen openstelling. Dit in verband met de gevolgen voor 
flora, fauna en het verloren gaan van cultuurhistorische waarden. De belanghebbenden Rietberg en 
Slotboom toonden zich voorstander van openstelling.  De duwgroep Leusden zag graag het 
alternatieve plan van ons uitgevoerd, waardoor de wandelmogelijkheden in Leusden worden 
verruimd (ook op dit onderdeel bevat uw brief d.d. 7 oktober 2015 feitelijk een onjuiste weergave). 
Het is ons opgevallen dat de door u uitgenodigde belanghebbenden niet waren geïnformeerd over 
het door ons ontwikkelde alternatieve plan. Wij vinden dit erg onzorgvuldig en voelen ons ook hierin 
niet serieus genomen.      
 
Op 7 oktober zijn wij geïnformeerd over uw besluit om het deelplan Liniedijk Leusden Noord en alle 
maatregelen die hier aan ten grondslag liggen, ten uitvoer te brengen. Met andere woorden: de door 
ons ingebrachte argumenten en de rapporten van de twee deskundigen worden terzijde geschoven. 
Het niet deskundige oordeel van belanghebbenden (Rietberg en Slotboom) heeft u laten prevaleren 
in uw afwegingen waarbij een goede onderbouwing achterwege blijft.  
Ook wordt op geen enkele wijze ons alternatieve plan betrokken in de uitvoering van het deelplan. U 
gaf op 7 oktober aan daar nog naar te zullen kijken. Ook dit vinden wij onzorgvuldig en niet 
respectvol.  
Verder blijven er nog veel onduidelijkheden bestaan rond het kappen van bomen, het 
maaien/snoeien van het struweel, de bescherming van flora en fauna, het onderhoud van de dijk, de 
overlast beperkende maatregelen, ontbreken van mogelijkheden tot handhaving van orde en netheid 
i.c.m. budgetbeperkende maatregelen en de bescherming van privacy. Uw mondelinge toezegging 
dat de openstelling  na één jaar teniet wordt gedaan indien blijkt dat de overlast op de Liniedijk te 
groot wordt, kunnen wij niet serieus nemen. Eenvoudigweg omdat criteria hiervoor ontbreken en 
door u ook niet kunnen worden aangereikt.  
 
In ons overleg van 7 oktober 2015 heeft u ons medegedeeld dat er geen relatie bestaat tussen het 
verstrekken van de subsidie door de provincie Utrecht en de uitvoering van het door u opgestelde 
deelplan Liniedijk Leusden Noord. Wij zijn hier blij mee omdat dit het vergemakkelijkt om gemaakte 
keuzes te heroverwegen, het inhoudelijke gesprek met de betrokken en bezorgde burgers nu echt 



aan te gaan en gezamenlijk te bepalen hoe met de besteding van de omvangrijke financiële middelen 
de natuur- en cultuurhistorische waarden van de Liniedijk Noord het beste kunnen worden geborgd. 
Dit ook in lijn met het uw ambitie ‘De Samenleving Voorop’ en in lijn met de afspraak om de 
planvorming voor de exacte locatie van het pad in samenspraak met omwonenden te bepalen. Wij 
verzoeken u alle vervolgactiviteiten die verband houden met de realisatie van het deelplan op te 
schorten en met ons een hernieuwde dialoog te starten. 
 
Uw reactie zien wij graag per omgaande tegemoet. In de tussentijd zullen wij de aanwonenden ter 
zake informeren en ons beraden over verdere activiteiten. 
 
 
 
Met vriendelijke groeten, 
 
 
Namens de aanwonenden, 
Contactgroep ‘Een andere kijk op de Liniedijk’ 
 
 
 
Caroline van IJken 
René van Ravenhorst 
Henk van de Wolde 
Peter Nuiten 
Peter Pommerel 
Vincent Brouwer 


